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A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights 
continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states. 

47 members 
 
Albania 
Andorra 
Armenia 
Austria 
Azerbaijan 
Belgium 
Bosnia and 
Herzegovina 
Bulgaria 
Croatia 
Cyprus 
Czech Republic 
Denmark 
Estonia 
Finland 
France 
Georgia 
Germany 
Greece 
Hungary 
Iceland 
Ireland 
Italy 
Latvia 
Liechtenstein 
Lithuania 
Luxembourg 
Malta 
Moldova 
Monaco 
Montenegro 
Netherlands 
Norway 
Poland 
Portugal 
Romania 
Russia 
San Marino 
Serbia  
Slovakia 
Slovenia 
Spain 
Sweden 
Switzerland 
“the former Yugoslav  
 Republic of 
 Macedonia” 
Turkey 
Ukraine 
United Kingdom 
 
 
 
 
 

International Human Rights Day on 10 December  
Statement by Terry Davis, Council of Europe Secretary General of 
the Council of Europe 
 
Strasbourg, 10.12.2008 - “In principle, human rights are universal and indivisible. In 
practice, we still have a long way to go. We are still far from ensuring that the same 
rights apply to all the people everywhere in the world. The idea of universal human 
rights is challenged by habitual offenders and hypocritical guardians alike. There are 
few things more detrimental to human rights than the “do as I say not as I do” 
approach by some their most vocal and powerful  advocates.  
 
We could also do much better when it comes to the indivisible nature of political, 
civil, social and economic as well as cultural rights.  The Universal Declaration of 
Human Rights recognised that economic, social and cultural rights are 
indispensable for human dignity. The current global economic crisis should not be 
allowed to erode our hard won achievements. If European governments support the 
ideals of the Universal Declaration of Human Rights and are serious about the 
standards of the European Convention on Human Rights and the European Social 
Charter, they should not, and they must not let people down”. 
 
10 décembre, Journée internationale des droits de l’homme 
Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de 
l'Europe 
 
Strasbourg, 10.12.2008 – « En principe, les droits de l'homme sont universels et 
indivisibles. En pratique, il reste beaucoup à faire pour que les mêmes droits 
s’appliquent à tous, partout dans le monde. Le principe de l’universalité des droits 
de l'homme est menacé par les vrais délinquants, mais aussi par les faux 
défenseurs des droits de l'homme. En effet, il n’y a rien de plus préjudiciable aux 
droits de l'homme que l’hypocrisie de certains de leurs défenseurs les plus 
puissants et les plus en vue, dont la devise pourrait être « faites ce que je dis, pas 
ce que je fais ». 
 
Le chemin qui reste à parcourir est tout aussi long pour garantir concrètement la 
nature indivisible des droits politiques, civils, sociaux et économiques, ainsi que des 
droits culturels. La Déclaration universelle des droits de l’homme reconnaît que les 
droits économiques, sociaux et culturels sont indispensables à la dignité humaine. 
Nous ne devons pas tolérer que la crise économique mondiale remette en question 
les progrès que nous avons eu tant de mal à réaliser. Si les gouvernements 
européens partagent les idéaux de la Déclaration universelle des droits de l’homme 
et veulent sincèrement défendre les normes de la Convention européenne des 
droits de l'homme et de la Charte sociale européenne, ils ne devraient pas, et ne 
peuvent pas, laisser tomber leurs populations. » 
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